
Protokół  Nr XVIII/04
z XVIII sesji Rady Miejskiej w Koronowie

odbytej w dniu 18 lutego 2004 roku

Miejsce odbycia sesji – sala sesyjna w Urzędzie Miejskim w Koronowie ul.
Farna 24.

W sesji na 21 radnych udział wzięło 21 radnych, czyli quorum wymagane
w § 36 Statutu Gminy Koronowo.

Sesję  otworzył  i  przewodniczył  jej  obradom  radny  Grzegorz  Myk
Przewodniczący Rady Miejskiej w Koronowie.

Protokolant sesji Adela Rojek.

W sesji udział wzięli również:

1. Zygmunt Michalak Burmistrz Koronowa
2. Andrzej Kołodziejczyk Z-ca Burmistrza Koronowa
3. Aleksandra Szyszka Skarbnik Gminy
4. Teresa Polus Sekretarz Gminy
5. Maria Musiał Kierownik Wydziału IPR UM
6. Teresa Karwecka Kierownik M-G OPS 
7. Janina Zakrzewska Kierownik Wydziału Oświaty UM 
8. Ryszard Chrzanowski Dyrektor ZGKiM w Koronowie
9. Kazimierz Kolander Radca Prawny UM
10. Arleta Mateja Dyrektor MGOK
11. Joanna Jarzewska p.o. Dyrektora MBP

Porządek obrad XVIII sesji:

1. Otwarcie obrad XVIII sesji. 
2. Stwierdzenie quorum.
3. Przyjęcie porządku obrad XVIII sesji.
4. Przyjęcie protokołu z XVI sesji Rady.
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
6. Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  złożonych  interpelacjach  i

udzielonych odpowiedziach.
7. Składanie interpelacji.
8. Zapytania, wolne wnioski i informacje.
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na

2004 rok.



10.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Miejsko-Gminnego
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok
2004.

11.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania gminnej instytucji
kultury pn. Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury w Koronowie, prowadzącą
w szczególności działalność w zakresie upowszechniania kultury.

12.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania gminnej instytucji
kultury pn. Miejska Biblioteka Publiczna w Koronowie.

13.Rozpatrzenie  projektu  uchwały w  sprawie  likwidacji  Gimnazjum przy
Liceum  Ogólnokształcącym  w  Koronowie  oraz  zmiany  obwodu
szkolnego.

14.Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  sieci  oddziałów
przedszkolnych przy szkołach podstawowych oraz w przedszkolu.

15.Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  nieruchomości
stanowiących własność Gminy Koronowo.

16.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odpłatnego przejęcia przez
Gminę Koronowo nieruchomości położonej na terenie miasta Koronowa.

17.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odpłatnego przejęcia przez
Gminę Koronowo nieruchomości położonej na terenie gminy Koronowo.

18.Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania.     
19. Zakończenie obrad XVIII sesji.

Ad. 1. Otwarcie obrad XVIII sesji.

Obrady XVIII sesji Rady Miejskiej w Koronowie otworzył Przewodniczący
Rady Grzegorz Myk, który powitał wszystkich Radnych, przybyłych gości,
Burmistrza Koronowa, Zastępców Burmistrza Koronowa, Skarbnika Gminy
i Sekretarza Gminy.
 
Ad. 2. Stwierdzenie quorum.

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził quorum, a
tym samym prawomocność obrad. W sesji uczestniczyło 21 radnych. 

Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad XVIII sesji.

Porządek obrad XVIII  sesji  przedstawił  Przewodniczący Rady Grzegorz
Myk.

Z-ca Burmistrza Koronowa Andrzej Kołodziejczyk wniósł o wprowadzenie
do porządku obrad dwóch dodatkowych punktów:
1)  „Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wieloletniego  planu
inwestycyjnego gminy Koronowo na lata 2003 – 2007 jako punkt 9a oraz
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2)  „Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  do  realizacji  w
latach  2004  –  2006  projektu   pn.  „Hala  Sportowo  –  Widowiskowa  w
Koronowie” jako punkt 9b.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie radnych:
 pierwszy  wniosek,  który  przeszedł  16  głosami  za,  przy  5  głosach

przeciwnych i 0 głosów wstrzymujących się,
 drugi wniosek, który przeszedł jednogłośnie 21 głosami za.

Radny Maciej Makowski zapytał, czy nie powinno być odwrotnie, najpierw
„Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji w latach
2004 – 2006 projektu pn.  „Hala Sportowo – Widowiskowa w Koronowie”
po  tym „Rozpatrzenie  projektu  uchwały w  sprawie  uchwalenia budżetu
gminy na 2004”?

Radca  prawny Kazimierz  Kolander  odpowiedział,  że  nie  zachodzi  taka
potrzeba, nie będzie tu kolizji prawnej.

Radny Stanisław Gliszczyński wniósł o wprowadzenie do porządku obrad
dodatkowego  punktu  „Przekazanie  zabawek  dla  Przedszkola
Samorządowego z Oddziałami Integracyjnymi w Koronowie” jako punkt 8a.

W  głosowaniu  radnych  wniosek  Radnego  Stanisława  Gliszczyńskiego
przeszedł jednogłośnie 21 głosami za.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk poddał pod głosowanie po dodaniu
trzech punktów: 8a, 9a i 9b porządek obrad XVIII sesji. 
Porządek obrad XVIII sesji radni przyjęli jednogłośnie 21 głosami za.

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady.

W głosowaniu radni jednogłośnie 21 głosami za przyjęli bez uwag protokół
z XVII sesji Rady Miejskiej w Koronowie.

Ad.  5.  Sprawozdanie  z  działalności  Burmistrza  w  okresie
międzysesyjnym.

Sprawozdanie  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym  przedstawił
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak.
Sprawozdanie załączono do protokołu z sesji.

Ad. 6. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych interpelacjach
i udzielonych odpowiedziach.
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Przewodniczący  Rady   Grzegorz  Myk  poinformował,  że  w  okresie
międzysesyjnym nie wpłynęły interpelacje od Radnych.

Ad. 7. Składanie interpelacji.

Radni nie złożyli interpelacji.

Ad. 8. Zapytania, wolne wnioski i informacje.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk poinformował Radnych, że 17 lutego
2004 r. odbyło się podsumowanie kontroli finansowej przeprowadzonej w
Urzędzie Miejskim w Koronowie przez Regionalną Izbę Obrachunkową.
W/w  podziękował  Burmistrzowi  Koronowa,  Skarbnikowi  Gminy,
Kierownikowi  Wydziału  Finansowo-Budżetowemu  oraz  pracownikom
Urzędu Miejskiego w Koronowie, którzy przysłużyli się do tak dobrej oceny
z przeprowadzonej kontroli.
Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk  stwierdził  ponadto,  że  do  dobrej
oceny kontroli RIO przysłużyli się też Radni Gminy, którzy współpracowali
z Urzędem.

Radny Tomasz Poraziński  zapytał, kiedy w związku ze zbliżającym się
sezonem  turystycznym,  który  powoduje  zwiększenie  ilości  śmieci  na
naszym terenie  oraz  licznymi  zapytaniami  mieszkańców w jaki  sposób
zamierzamy rozwiązać problem śmieci na terenie gminy przystąpimy do
konstruktywnych  rozmów  dotyczących  tzw.  uchwały  śmieciowej,  która
powinna stanowić najlepsze rozwiązanie tego problemu. Zapytanie to w/w
złożył  w  kontekście  zbliżających  się  wyborów  do  Parlamentu
Europejskiego,  które  mogłyby posłużyć do przeprowadzenia referendum
mieszkańców w tej sprawie.

Radny Piotr  Jagielski  zapytał  jakie  są  wymierne korzyści   kilkuletniej,
nagłaśnianej medialnie współpracy gminy Koronowo z gminą Spinetoli. Czy
oprócz uroczystych wzajemnych odwiedzin, podpisaniu umów i protokołów
zrobiono coś więcej?

Radny Maciej Makowski zgłosił wnioski:

1) o wyrównanie lub nawiezienie białym kamieniem drogi do Okola,
2) wystosowanie  do  dyrektorów szkół  pisemnego  sprostowania,  że  nie

Komisja Oświaty wystąpiła z wnioskiem dotyczącym sporządzenia planu
oszczędnościowego w zakresie wynagrodzeń osobowych pracowników,
a   zapis  taki  znalazł  się   w  piśmie  L.dz.  WO-4318/2/04  z  dnia
28.01.2004 r.
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Radna Zofia Lorenc zgłosiła wnioski o:

1) posadowienie  w  miejscowości  Wilcza  Góra  dwóch  pojemników do
selektywnej zbiórki odpadów komunalnych,

2) dostarczanie dla mieszkańców wsi umów na wywóz śmieci poprzez
pracownika ZGKiM spisującego liczniki za pobór wody.

Radny Stanisław Gliszczyński złożył zapytania:

1) Jak  wygląda  sytuacja  z  planami  zagospodarowania  i  studium
uwarunkowań? Kiedy inwestor będzie mógł się wybudować przy drodze
nr 25?

2) Czy możliwe jest podjęcie rozmów w sprawie wybudowania parkingu
przy ul. Bydgoskiej?

3) Kto kontroluje zakupy inwestycyjne z ramienia Urzędu w ZGKiM?
4) Jak doszło do kradzieży pilarek spalinowych w ZGKiM?
5) Czy założenia i  projekty aktów prawnych wydawanych przez organy

gminy  zgodnie  z  zapisem  art.  11a  ust.  1  ustawy  o  samorządzie
gminnym były opiniowane przez związki zawodowe?

Radna Maria Kulczyk poinformowała, że mieszkańcy wsi Gogolin proszą
o  zamontowanie  jednego  punktu  świetlnego  na  pętli  autobusowej  w
Gogolinie.

Ad. 8a. Wręczenie zabawek dla dzieci z Przedszkola Samorządowego
z Oddziałami Integracyjnymi w Koronowie.

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk,  Radny  Stanisław  Gliszczyński  i
Burmistrz  Koronowa  Zygmunt  Michalak  wręczyli  zabawki  dzieciom  z
Przedszkola Samorządowego z Oddziałami Integracyjnymi w Koronowie. 
Podziękowanie  Radnym  Rady  Miejskiej  w  Koronowie  i  pracownikom
Urzędu Miejskiego w Koronowie za otrzymane zabawki złożyła w imieniu
dzieci Dyrektor Przedszkola P. Kołodziejczyk.  

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk  ogłosił  10  minutową  przerwę  w
obradach sesji.

Ad. 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu
gminy na 2004 rok.
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk.

Uzasadnienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na
2004 rok przedstawiła Skarbnik Gminy Aleksandra Szyszka.
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Skarbnik  Gminy  Aleksandra  Szyszka  odczytała  Uchwałę  Nr  16/P/2004
Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy
z dnia 16 lutego 2004 roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie budżetu
gminy Koronowo wraz z informacją o stanie mienia komunalnego na 2004
rok.

Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak przedstawił:

a) wykaz zadań inwestycyjnych przewidzianych do realizacji w 2004 roku,
który stanowi załącznik nr 5 projektu budżetu,

b) zadania,  które  gmina  planuje  realizować  w  miarę  pozyskania
dodatkowych środków budżetowych:

 prace wykończeniowe wokół Zespołu Szkół we Wtelnie,
 odbudowa dróg, szczególnie jednej w Samociążku,
 rekultywacja wysypiska opadów komunalnych w Srebrnicy,
 odwodnienie ulic: Dworcowej, Ogrodowej, Kwiatowej – II etap.

Przewodniczący  Komisji  Finansów,  Budżetu,  Rolnictwa  i  Rozwoju
Gospodarczego   radny  Tomasz  Gordon  przedstawił  opinię  Komisji
dotyczącą projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2004
rok informując,  iż  Komisja większością  głosów pozytywnie zaopiniowała
w/w projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk otworzył dyskusję na temat projektu
w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2004 rok.

Radny Kazimierz Szewczyk stwierdził, że są gminy w Polsce, które więcej
środków  finansowych  przeznaczają  na  inwestycje.  Uważa,  że  w
tegorocznym budżecie  gminy  Koronowo za  mało  środków finansowych
zaplanowano na realizację inwestycji.

Radny Jan Najdowski poinformował, że na początku, gdy dyskutowano na
temat  budowy  Hali  Sportowo-Widowiskowej  w  Koronowie  mówiono  o
kosztach jej budowy – ok. 5 mln zl. teraz mówi się o kwocie 7 mln. zł., a jak
będzie budowana to dojdzie do kwoty 9 mln zł.

Radna Zofia Lorenc zapytała:
a) czy stać gminę na budowę Hali Sportowo-Widowiskowej w Koronowie i

jej późniejsze utrzymanie?,
b) czy  po  wykonaniu  rekultywacji  i  oddaniu  do  użytkowania  wysypiska

odpadów komunalnych w Srebrnicy nie będzie protestów mieszkańców
Koronowa?
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Radny  Stanisław  Gliszczyński  zapytał,  kto  będzie  realizował  budowy
pieszo-jezdni w Koronowie?
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk poinformował,  że  na budowę Hali
Sportowo-Widowiskowej  w  Koronowie  Gmina  zaplanowała  niewiele
środków w budżecie Gminy, wprowadzono tę inwestycję do budżetu po to
by pozyskać środki finansowe z zewnątrz.

Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak stwierdził, że chciało by się więcej
środków finansowych przeznaczyć na realizację inwestycji, jednak Gmina
ma do wykonania swoje statutowe obowiązki: utrzymanie oświaty, kultury,
pomoc społeczną, dodatki mieszkaniowe. Każdego roku na Gminę spadają
coraz większe obowiązki. Jeśli zliczono by wszystkie środki przeznaczone
na realizację inwestycji w roku 2004 w tymi z zewnątrz to była by to kwota
ponad 6 mln zł.
Cena budowy Hali - kwota ponad 7 mln zł.,   to cena kosztorysowa. Po
przetargu będzie zapewne mniejsza, Burmistrz Michalak liczy, że będzie to
kwota ok. 6 mln zł. Istnieje szansa dofinansowania budowy Hali do 75%
całego przedsięwzięcia. 
Hala  będzie  wykorzystywana przez  pięć  dni  w  tygodniu  przez  dzieci  i
młodzież  uczącą  się  w  miejscowych  szkołach,  ponieważ  szkoły  w
Koronowie nie posiadają z prawdziwego zdarzenia sal gimnastycznych. Do
szkół w Koronowie uczęszczają nie tylko dzieci z Koronowa, ale i z terenu
Gminy i spoza Gminy.  Szkoły będą partycypowały w kosztach utrzymania
Hali.
Odpowiadając  na  zapytanie  radnego  Gliszczyńskiego  dot.  wykonawcy
pieszo-jezdni  Burmistrz  Koronowa  poinformował,  że  Gmina  wykona
rachunek symulacyjny,  a  budować pieszo-jezdnie będzie ta  firma,  która
wykona te inwestycje najtaniej. 

Radny Stanisław Gliszczyński stwierdził,  że nie doczytał się w projekcie
budżetu inwestycji  takich jak:  budowa pieszo-jezdni w Pieczyskach,  czy
odwodnienia ulic: Ogrodowej, Kwiatowej i Dworcowej w Koronowie. 

Burmistrz  Koronowa  Zygmunt  Michalak  odpowiedział,  że  na  budowę
pieszo-jezdni w Pieczyskach nie ma obecnie środków. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński stwierdził, że Pieczyska mają być wizytówką
Gminy,  a  do  wykazu zadań  inwestycyjnych na  2004  rok  weszły  nowe
zadania, które nie były ujęte w wieloletnim planie inwestycyjnym.

Radny Maciej Makowski stwierdził, że przedstawiony projekt budżetu jest
mało rozwojowy, nie stawia na zadania zawarte w opracowanej Strategii
Rozwoju  Miasta  i  Gminy  Koronowo,  brak  środków  na  dodatki
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mieszkaniowe. Widać z tego projektu, że został tak skonstruowany, aby
wszystkich  zadowolić.  Na  komisjach  mówiono,  ze  należy  najpierw
realizować  zadania  inwestycyjne   rozpoczęte,  dokończyć  je,  później
realizować następne. 
W/w poinformował, że Radni SLD stwierdzili, iż nie są przeciwni budżetowi
na 2004 rok, ale wstrzymają się od głosu.

Uchwała Nr XVIII/200/04 w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2004
rok podjęta została większością głosów 13 głosami za, przy 8 głosach
wstrzymujących się i 0 głosów przeciwnych.
Uchwałę załączono do protokołu z sesji.

Ad. 9a. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wieloletniego planu
inwestycyjnego gminy Koronowo na lata 2003 – 2007.

Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin.

Radny  Dariusz  Karwat  zgłosił  wniesienie  poprawki  w  załączniku  do
projektu  uchwały  w  pozycji  25,  kolumna  nr  4  -   dotyczącej  roku
zakończenia inwestycji.  Z uwagi na to, że plan wieloletni, a wynika  to z
nazwy jest do 2007 roku  nie powinien być wpisany rok 2008.

Radny  Maciej  Makowski  zgłosił  wniesienie  poprawki  w  załączniku  do
projektu uchwały w pozycji 19 kolumna nr 4, wykreślić „2004” a wpisać
„2005”.

Wniosek  Radnego  Macieja  Makowskiego  przeszedł  jednogłośnie  21
głosami za.

Z-ca Burmistrza Andrzej  Kołodziejczyk zaproponował, aby w załączniku
projektu  uchwały  w  pozycji  nr  25,  w  kolumnie  4  nie  wpisywać  roku
zakończenia inwestycji.
Wniosek przeszedł 20 głosami za,  przy 1 głosie wstrzymującym się i  0
głosów przeciwnych.
Radny Jan Najdowski stwierdził, że szkodą jest,  iż  w wieloletnim planie
inwestycyjnym nie  ma  rozbudowy Remizy Strażackiej  w  Mąkowarsku  i
budowy chodnika na ul. Kościelnej w Makowarsku.

Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak odpowiedział, że jeśli okaże się, iż
te zadania należy wprowadzić do wieloletniego planu to się je wprowadzi.

Radna  Zofia  Lorenc  zapytała,  dlaczego  w  wieloletnim  planie  nie  ma
remontu drogi Łąsko Wielkie – Wilcze?
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Burmistrz Zygmunt Michalak odpowiedział, że jest  to droga powiatowa i
znajduje się w wykazie zadań realizowanych przez Starostwo Powiatu.

Radny  Kazimierz  Szewczyk  zapytał,  czy  wykonana  została  analiza
dotycząca oczyszczalni we Wtelnie?

Burmistrz Zygmunt Michalak odpowiedział, że postanowiono o wykonaniu
ekspertyzy  niezależnej,  która  wykaże:  potrzebę  budowy  kolektora
tłocznego bądź wykonanie modernizacji oczyszczalni.

Z-ca  Burmistrza  Andrzej  Kolodziejczyk  zaproponował  wprowadzenie
poprawek w załączniku do projektu uchwały:

1) w pozycji 15, kolumna 3 rok „2004” poprawić na „2003”,
2) w pozycji 17 kolumna 15 kwotę „200” poprawić na „250”.

Wnioski  poddano pod głosowanie radnych.  Pierwszy wniosek przeszedł
jednogłośnie 21 głosami za. Drugi wniosek przeszedł również jednogłośnie
21 głosami za.

Uchwała  Nr  XVIII/201/04 w  sprawie  wieloletniego  planu
inwestycyjnego gminy Koronowo na lata 2003 – 2007 podjęta została
18  głosami  za,  przy  3  głosach  wstrzymujących  się  i  0  głosów
przeciwnych.
Uchwałę załączono do protokołu z sesji.

Ad.  9b.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  do
realizacji  w  latach  2004-2006  projektu  pn.  „Hala  Sportowo-
Widowiskowa w Koronowie”.

Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk.

Radny  Kazimierz  Szewczyk  zapytał  czy  zapis  §  3  jest  jednocześnie
upoważnieniem dla Burmistrza Koronowa do zaciągnięcia kredytu?
Radca Prawny Kazimierz Kolander odpowiedział, że tak.

Uchwała  Nr  XVIII/202/04  w  sprawie  przyjęcia do realizacji  w  latach
2004-2006 projektu pn. „Hala Sportowo-Widowiskowa w Koronowie”
podjęta została 20 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się i  0
głosów przeciwnych.
Uchwała dołączono do protokołu z sesji.

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk  ogłosił  10  minutową  przerwę  w
obradach sesji.
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Ad. 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Miejsko-
Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych na rok 2004.

W obradach uczestniczy 19 radnych. Nieobecni radni: Alfons Malinowski i
Marian Kuropatwiński.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk wniósł o nie czytanie załączników do
projektu uchwały.

Wniosek  przeszedł  większością  17  głosów  za,  przy  2  głosach
wstrzymujących się i 0 głosów przeciwnych.

Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin.

Radny  Kazimierz  Szewczyk  zaproponował,  aby  do  przyszłorocznego
Programu wprowadzono sfinansowanie monitoringu w szkołach.

Uchwała  Nr  XVIII/201/04 w  sprawie  przyjęcia  Miejsko-Gminnego
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na
rok 2004 podjęta została jednogłośnie 19 głosami za.
Uchwałę załączono do niniejszego protokołu.

Ad. 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania gminnej
instytucji kultury pn. Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury w Koronowie,
prowadzącą  w  szczególności  działalność  w  zakresie
upowszechniania kultury.

Projekt uchwały wraz z projektem Statutu odczytała radna Maria Kulczyk.

Na salę obrad wrócili radni: Alfons Malinowski i Marian Kuropatwiński. W
sesji uczestniczy 21 radnych.
Radny Kazimierz Szewczyk wskazał, że brakuje w tym projekcie uchwały
spełnienia zapisów § 57 ust. 3 Statutu Gminy, z którego wynika, iż projekt
uchwały  powinien zostać  przedłożony Radzie wraz z  uzasadnieniem, a
uzasadnienia takiego przedłożony projekt uchwały nie posiada.

Skarbnik  Gminy  Aleksandra  Szyszka  odpowiedziała,  że  potrzeba
wywołania takiej uchwały wynika z ustawy z dnia 25 października 1991 r. o
organizowaniu i prowadzeniu działalności kulturalnej.
Radca Prawny Kazimierz Kolander poinformował,  że projekt  tej  uchwały
został  wywołany w związku z kontrolą Regionalnej Izby Obrachunkowej.
Projekt  Statutu  został  opracowany  przez  Komisję  Statutową  przy
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współudziale Radcy Prawnego. Uzasadnienie to informacja dla Radnych,
nie ma obligatoryjnego obowiązku uzasadniania uchwał.

Radca Prawny Kazimierz Kolander poprosił o wprowadzenie poprawki w
projekcie Statutu MGOK wynikłej z oczywistej pomyłki w § 2 ust. 1 cyfrę „9”
poprawić na „8”.

Uchwała  Nr  XVIII/202/04 w  sprawie  powołania  gminnej  instytucji
kultury  pn.  Miejsko-Gminny  Ośrodek  Kultury  w  Koronowie,
prowadzącą  w  szczególności  działalność  w  zakresie
upowszechniania kultury podjęta została jednogłośnie 21 głosami za.
Uchwałę załączono do niniejszego protokołu.

Ad. 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania gminnej
instytucji kultury pn. Miejska Biblioteka Publiczna w Koronowie.

Projekt uchwały wraz z projektem Statutu odczytał radny Józef Helmin.

Uchwała  Nr  XVIII/203/04 w  sprawie  powołania  gminnej  instytucji
kultury pn. Miejska Biblioteka Publiczna w Koronowie podjęta została
jednogłośnie 21 głosami za.
Uchwałę załączono do niniejszego protokołu.

Ad.  13.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  likwidacji
Gimnazjum  przy  Liceum  Ogólnokształcącym  w  Koronowie  oraz
zmiany obwodu szkolnego.

Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk

Radny Stanisław Gliszczyński zapytał czy w nazwie uchwały nie powinien
być zapis przy „Zespole Szkół Licealnych”?

Kierownik Wydziału Oświaty  UM Janina Zakrzewska odpowiedziała,  że
zapis  w  projekcie  uchwały jest  prawidłowy, ponieważ w skład  Zespołu
Szkół  Licealnych  w  Koronowie  wchodzi  Liceum  Ogólnokształcące,  a
Gimnazjum jest przy Liceum Ogólnokształcącym.

Radny  Kazimierz  Szewczyk poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji
Oświaty, Kultury i Sportu RM w sprawie projektu tej uchwały.

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Radny Michał
Gmys poinformował,  że  opinia  Komisji  dotycząca  projektu  uchwały jest
pozytywna.
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Radny  Stanisław  Gliszczyński  zapytał,  czy  związek  zawodowy wyraził
swoją opinię?

Burmistrz Koronowo Zygmunt Michalak odpowiedział, że nie było w tym
przypadku potrzeby zasięgania opinii związków zawodowych.

Radny Dariusz Karwat zapytał, dlaczego likwiduje się szkołę?

Burmistrz Zygmunt Michalak odpowiedział, że to nie jest likwidacja.

Radny  Dariusz  Karwat  stwierdził,  że  zadecydowały  tu  względy
ekonomiczne,  to  nie  powinno  tak  być,  żeby  przez  to  obniżać  poziom
nauczania.

Burmistrz  Koronowa  Zygmunt  Michalak  odpowiedział,  że  nie  podziela
zdania Radnego Karwata.

Uchwała Nr XVIII/204/04 w sprawie likwidacji Gimnazjum przy Liceum
Ogólnokształcącym  w  Koronowie  oraz  zmiany  obwodu  szkolnego
podjęta została 19 głosami za,  przy 1 głosie przeciwnym i 1 głosie
wstrzymującym się.
Uchwałę załączono do niniejszego protokołu.

Ad.  14.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  sieci
oddziałów  przedszkolnych  przy  szkołach  podstawowych  oraz  w
przedszkolu.

Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin.

Uchwała  Nr  XVIII/205/04 w  sprawie  ustalenia  sieci  oddziałów
przedszkolnych przy  szkołach  podstawowych  oraz  w  przedszkolu
podjęta została jednogłośnie 21 głosami za.
Uchwałę załączono do niniejszego protokołu.

Ad.  15.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  nieruchomości
stanowiących własność Gminy Koronowo.

Obrady sesji opuścił radny Tomasz Poraziński. W sesji uczestniczy 20
radnych.

Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
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Uchwała  Nr  XVIII/206/04 w  sprawie  nieruchomości  stanowiących
własność Gminy Koronowo podjęta została jednogłośnie 20 głosami
za.
Uchwałę załączono do niniejszego protokołu.

Ad.  16.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  odpłatnego
przejęcia przez Gminę Koronowo nieruchomości położonej na terenie
miasta Koronowa.

Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin.

Uchwała Nr XVIII/207/04 w sprawie odpłatnego przejęcia przez Gminę
Koronowo  nieruchomości  położonej  na  terenie  miasta  Koronowa
podjęta została jednogłośnie 20 głosami za.
Uchwałę załączono do niniejszego protokołu.

Ad,  17.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  odpłatnego
przejęcia przez Gminę Koronowo nieruchomości położonej na terenie
gminy Koronowo.

Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk.

Uchwała Nr XVIII/208/04 w sprawie odpłatnego przejęcia przez Gminę
Koronowo  nieruchomości  położonej  na  terenie  gminy  Koronowo
podjęta została jednogłośnie 20 głosami za.
Uchwałę załączono do niniejszego protokołu.

Ad. 18. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania.

Odpowiedź  na  zapytanie  Radnego  Piotra  Jagielskiego  dot.
współpracy z Gminą Spinetoli

Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak poinformował, że Gmina Koronowo
podpisała z  włoską  Gminą  Spinetoli  list  intencyjny i  porozumienie  oraz
ustalenia z wrześniowego pobytu dotyczące wymiany młodzieży szkolnej w
zakresie odbycia zawodów sportowych w okresie letnim. Jesienią wyjadą
polscy  rolnicy  do  Włoch  w  celu  zapoznania  się  funkcjonowaniem
organizacji  spółdzielczych i  grup producenckich. Aktualnie we Włoszech
wszyscy  przygotowują  się  do  wyborów  samorządowych.  Burmistrz
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Michalak  uważa,  że  po  wyborach  dojdzie  do  konkretyzowania  tejże
współpracy.
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk stwierdził, że współpraca z włoską
Gmina Spinetoli ożywi się po przystąpieniu Polski do Unii Europejskiej.

Odpowiedzi  na wnioski radnego Macieja Makowskiego:

- dot. drogi do Okola Burmistrz Koronowa poinformował, że gruz ceglany
na drogę zabezpieczy Cegielnia i jak pozwolą na to warunki atmosferyczne
ZGKiM przystąpi do robót.
-  dot.  sprostowania pisma w  sprawie  planu oszczędnościowego w
zakresie  wynagrodzeń  osobowych  pracowników  oświaty  Burmistrz
Koronowa  poinformował,  że  jeśli  chodzi  o  pismo  Nr  WO-4318/2/04
wystosowane do dyrektorów szkól, to być może za dużo przekazano w tym
piśmie powołując się na Komisję Oświaty. Uważa jednak, że  nic groźnego
się nie stało. W piśmie zwrócono dyrektorom szkół na obszary, w których
można zrobić  oszczędności,  bowiem zachodzi  obawa, że w ciągu roku
może  zostać  zmniejszona  subwencja  oświatowa.  Zobowiązał  się
wystosować  do  dyrektorów  szkół  sprostowanie,  o  które  wniósł  Radny
Maciej Makowski.

Odpowiedź na zapytanie radnego Stanisława Gliszczyńskiego

- dot. kontroli zakupów inwestycyjnych dokonywanych przez ZGKiM
Burmistrz  Koronowa  Zygmunt  Michalak  poinformował,  że  osobą
odpowiedzialną  z  ramienia Urzędu za  kontrolę  zakupów inwestycyjnych
dokonywanych przez ZGKiM w Koronowie jest Z-ca Burmistrza Koronowa
P. Andrzej Kołodziejczyk.

W sesji uczestniczy 21 radnych. Na salę obrad wrócił radny Tomasz
Poraziński.

Odpowiedź na zapytanie radnego Tomasz Porazińskiego
- dot. dyskusji na temat tzw. „uchwały śmieciowej” i zorganizowania
referendum  mieszkańców  Burmistrz  Koronowa  Zygmunt  Michalak
poinformował,  że  Gmina  wystąpiła  w  roku  2002   do  Wojewódzkiego
Komisarza Wyborczego w Bydgoszczy z zapytaniem czy przy wyborach
samorządowych  można  przeprowadzić  referendum  gminne?  Komisarz
kategorycznie zabronił  łączenia  wyborów samorządowych  z  referendum
gminnym lub innymi wyborami.

Z-ca Burmistrza Sławomir Marszelski  poinformował, że opracowywany
jest Gminny Program Ochrony Środowiska. Jednym ze składników będzie
wariantowe rozwiązanie gospodarki odpadami. Prace nad opracowaniem
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Programu  już  się  rozpoczęły.  Planuje  się  przeprowadzić  konsultacje
społeczne  z:  branżową  Komisją  Rady,  sołtysami,  przedstawicielami
Osiedlowych Komitetów Samorządu Mieszkańców i mieszkańcami. Do 30
czerwca br. Program musi być przyjęty przez Radę Miejską w Koronowie,
obliguje do tego Gminę ustawa.

Odpowiedzi na wnioski Radnej Zofii Lorenc:

- dot. pojemników do selektywnej zbiórki odpadów komunalnych dla
Wilczej  Góry  Z-ca  Burmistrza  Koronowa  Sławomir  Marszelski
poinformował,  że  Gmina  czeka  na  rozstrzygnięcie  Programu
sapardowskiego  dotyczącego  sfinansowania  zakupu  zestawów  do
selektywnej  zbiórki  odpadów  komunalnych  na  szlaku  Zalewu
Koronowskiego.  Jeśli  ten  program będzie przyjęty, rozpatrzone zostaną
wszystkie  złożone wnioski  o  pojemniki.  W przypadku, gdy Program nie
zostanie  przyjęty  Gmina  zakupi  pojemniki,  ale  mniejszą  ilość  i  także
rozpatrzy złożone wnioski.
-  dot.  dostarczania  druków  umów  mieszkańcom  gminy  poprzez
pracownika ZGKiM  Z-ca Burmistrza Sławomir Marszelski poinformował,
że w niektórych sołectwach na terenie gminy pracownicy ZGKiM proponują
właścicielom nieruchomości zawieranie umów na wywóz nieczystości, lecz
nie mogą zmuszać ich do zawierania umów z ZGKiM, bowiem mieszkańcy
mają prawo sami dokonać wyboru z czyich usług skorzystają.

Odpowiedzi na zapytania Radnego Stanisława Gliszczyńskiego:

- dot. aktualnej sytuacji z planami zagospodarowania przestrzennego
i  studium  uwarunkowań  oraz  kiedy  inwestor  będzie  mógł  się
wybudować  przy  drodze  nr  25  Kierownik  Wydziału  Inwestycji,
Planowania i  Rozwoju UM Maria  Musiał  poinformowała,  że  w m-cu XII
2003 r. Urząd Miejski zorganizował spotkanie z właścicielami terenów przy
drodze  nr  25  w  celu  przedstawienia   sytuacji  związanej  z  potrzebą
opracowania  aktualnego  studium  uwarunkowań,  przedstawienie
zainteresowanym  toku  postępowania  i  potrzebę  zebrania  wniosków,  z
których  wynikałyby  zamierzenia  i  oczekiwania  przyszłych  inwestorów.
Wnioski o zmianie przeznaczenia gruntów w pasie  600  metrów po jednej i
drugiej  stronie  drogi   wpływają  już  do  Urzędu.  One  są  na  bieżąco
analizowane.  Tam,  gdzie  jest  możliwość  wydania decyzji  o  warunkach
zabudowy w trybie nowej ustawy, decyzje będą wydawane.  Natomiast,
tam,  gdzie  nie  zezwalają  na  to  przepisy  Urząd  wystosuje  stosowne
zawiadomienia do wnioskodawców.
P. Musiał poinformowała, że w związku z wejściem w życie z dniem 11
lipca  2003  r.  nowej  ustawy  o  planowaniu  i  zagospodarowaniu
przestrzennym  tok  postępowania  dotyczący  wyrażenia  zgody  na
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zagospodarowanie niektórych działek przy drodze nr 25 będzie wymagał
czasu. W związku z tym możliwość wznoszenia inwestycji przy drodze nr
25 będzie możliwe dopiero za ok. 2 -3 lat. 
Z  uwagi  na  tak  odległy  termin  wnioski  są  analizowane  pod  kątem
możliwości załatwienia ich w drodze decyzji administracyjnej o warunkach
zabudowy. W oparciu o tę decyzję właściciele nieruchomości będą mogli
przygotować  projekty  budowlane  i  ubiegać  się  o  ich  zatwierdzenie  i
wydanie pozwolenia na budowę. Obecnie przygotowywany jest przetarg na
wyłonienie wykonawcy aktualizacji studium uwarunkowań.

- dot. wybudowania parkingu przy ul. Bydgoskiej Pani Maria Musiał
poinformowała, że wykonana została analiza urbanistyczna pod względem
zgodności projektowanego parkingu z planem zagospodarowania. Okazało
się,  że  przedmiotowa  działka  przeznaczona  jest  pod  budownictwo
mieszkaniowe. Analiza wykazała, że spełniony jest warunek tzw. dobrego
sąsiedztwa, ale pojawił się problem ze spełnieniem wymogów Sanepidu i
rozporządzenia w sprawie warunkom  jakim powinny odpowiadać budynki i
ich usytuowanie. Przy granicy tej działki stoi budynek  mieszkalny z oknami
w  parterze.  Warunki  rozporządzenia  określają  min.  odległość
projektowanych miejsc postojowych dla  samochodów od okien budynku
mieszkalnego, która wynosi 10 m.  Zatem przy wykluczeniu ok. 1/3 części
działki, którą stanowi skarpa i pasa szerokości 10 m należy się zastanowić
czy jest sens budować parking w tym miejscu.

- dot. kradzieży pilarek w ZGKiM Dyrektor Zakładu Ryszard Chrzanowski
poinformował,  że  doszło  do włamania, włamywacze wyrwali zamki  przy
drzwiach wejściowych  magazynu, który  był  prawidłowo zabezpieczony i
wynieśli 2 pilarki spalinowe.

Radny  Dariusz  Karwat  poprosił  Dyrektora  ZGKiM  Ryszarda
Chrzanowskiego,  aby  na  przyszłość  wywiązywał się  z  obietnicy,  którą
złożył.
Dyrektor  ZGKiM  Ryszard  Chrzanowski  odpowiedział,  że  nic  nie  mógł
obiecać,  ponieważ droga nie jest drogą gminną.

Ad. 19.  Zakończenie obrad XVIII sesji.

Po wyczerpaniu porządku obrad i głosów w dyskusji Przewodniczący Rady
Grzegorz  Myk  zakończył  o  godzinie  14-tej  obrady  XVIII  sesji  Rady
Miejskiej w Koronowie.

Sesja trwała od godziny 10-tej do godziny 14-tej.

Koronowo, dnia 4 marca 2004 r.
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